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Abstract. Contribution to the bioecological study of the holm oak aphid, Lachnus roboris 

(Linnaeus, 1758) (Hemiptera -Aphididae) in Chréa National Park (Blida). 

The bioecological study of the aphid Lachnus roboris, carried out in the biosphere reserve of 

Chréa National Park, has demonstrated different morphs in the holm oak site during the four 

seasons of the year, Similarly, the morphobiometric characteristics of the pest were studied. 

The cycle of this aphid is of the annual monoecious heterogenic type (alternation of sexual and 

parthenogenetic reproduction, and development from a single host plant during the year). L. 

roboris is associate with a single ant species, Camponotus cruentatus. Among its natural 

enemies, both species of aphidiphagous ladybirds have been identified, Coccinella 

septempunctata and Adalia decempunctata. 

Keywords. L. roboris, Bioecology, Holm oak, Chréa. 

Résumé. Contribution à l’étude de la bioécologie du puceron du chêne-vert, Lachnus 

roboris (Linnaeus, 1758) (Hemiptera -Aphididae) dans le Parc National de Chréa (Blida). 

L’étude de la bioécologie du puceron Lachnus roboris, conduite dans la réserve de biosphère 

du Parc National de Chréa, a permis de mettre en évidence les  différents morphes dans la 

yeuseraie prospectée pendant les quatre saisons de l’année. De même les caractères 

morphobiométriques du bioagresseur ont été étudiés. L’évolution du cycle de cette espèce de 

puceron est du type hétérogonique annuel monœcique (alternance de la reproduction sexuée et 

parthénogénétique, et développement à partir d’une seule plante hôte au cours de l’année). La 

fourmi, Camponotus cruentatus vit en association avec Lachnus roboris. Parmi ses ennemis 

naturels, deux espèces de coccinelles aphidiphages ont été repérées, Coccinella 

septempunctata et Adalia decempunctata. 
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